

# 國立暨南國際大學 National Chi Nan University (博士班)

<b>學校基本資料</b>	學校代碼	04	聯絡電話	886-49-2918305	傳真	886-49-2913784
	地址	54561南投縣埔里鎮大學路1號 No.1, University Rd, Puli, Nantou County, 54561 Taiwan, R.O.C.				
	網址	中： <a href="https://www.ncnu.edu.tw/ncnuweb/">https://www.ncnu.edu.tw/ncnuweb/</a> 英： <a href="https://en.ncnu.edu.tw/">https://en.ncnu.edu.tw/</a>				
	承辦單位	教務處招生組 Admission Section, Office of Academic Affairs				
<b>總計</b>	14 系組 / (聯招：31 人、單招；0 人) 上學年度新生總量 10%之欲使用名額：50 人 班別間流用：0 人 本國學生博士班未招足名額：0 人 教育部核定擴增名額：0 人					
<b>獎學金</b>	有提供僑生專屬獎學金，請逕洽本校國際及兩岸事務處(Office of International and Cross-Strait Affairs) 僑生專屬獎學金網址： 中： <a href="https://www.oia.ncnu.edu.tw/">https://www.oia.ncnu.edu.tw/</a> 英： <a href="https://www.oia.ncnu.edu.tw/">https://www.oia.ncnu.edu.tw/</a>					
<b>宿舍</b>	新生保障住宿,其他 Accommodation in freshman year provided by NCNU.					
<b>備註</b>	<p>一、本校為臺灣各大學海外聯合招生事務主辦學校，培養僑界菁英人才為本校設校宗旨之一。根據天下雜誌報導，本校外籍學生比例在國立大學中最高。二、本校學雜費收費全國最低，學生負擔輕，同時校內工讀機會多。三、本校除成績優秀獎學金外，並提供多項僑生獎助學金。另提供學生宿舍，保障新生優先住宿，及首次抵台機場接機服務。四、根據商業週刊報導，本校畢業生就業率達 71.33%，排名高居公立綜合大學第2名。五、本校校務評鑑全數通過，科技學院並獲IIEET認證通過，學術專業與國際接軌。六、本校為拓展國際視野，特與美、日、英、澳、泰、馬、越南等國優秀大學簽署學術交流計畫，鼓勵學生積極參與各項研討會，同時每年選送數十位學生赴東南亞各國進行學術交流。七、本校校園廣闊宜人，並有豐富圖書資源及最新穎體育健身設施。八、本校榮獲「世界綠色大學」評比全台綜合大學第一名，表現優異。</p> <p>Being the organizer which is responsible for Oversea Admission Affairs, one of our tenets is cultivate Overseas Chinese Student elites. According to the report made by CommonWealth Magazine, we have the highest ratio of foreign students among Public Universities in Taiwan. We have the lowest fees of Tuition and Miscellaneous among universities in Taiwan. We have the lowest fees of Tuition and Miscellaneous among universities in Taiwan, which let students have the lighter pecuniary burden. Besides, we provide lots of chances to let students take part-time jobs in school. Besides the scholarship for good-record students, we also provide several scholarships to Overseas Chinese Students. We have the dormitory for students, and reserve rooms for freshmen. We also have clubs for Overseas Chinese Student in different nationality, and wage campaigns regularly. We put much emphasis on students' career development and the ability of knowledge-action integration. We pass all of the school assessments; furthermore, College of Science passes IIEET Certification which can prove that our academic profession is good enough to come</p>					

※承辦人簽章

國立暨南國際大學 886-49-2918305  
selina@ncnu.edu.tw  
2019-09-02 15:58:10

into contact with the world. We have a wide and pleasing campus, the latest fitness facilities, and the richest book resources. We make a good use of natural resources to give courses to students. For example, rowing in Sun Moon Lake, playing golf on the meadow, etc.

## 國立暨南國際大學 中國語文學系

文史哲學群

是否經教育部查核被列為持續列管或不通過：否

師資質量是否達「專科以上學校總量發展規模與資源條件標準」附表五所定基準：已達所定基準

年齡限制：不限 性別限制：不限

全英語授課：否

National Chi Nan University Department of Chinese Language and Literature  
Literature, History and Philosophy Group.

Birth Date Limit: No Gender Limit: No

Courses Conducted in English: No

系所代碼	聯招名額	是否單招
60401	3	-

### 系所簡介

課程著重中國文化，學習中國文學、語文、思想等領域。學生可配合本身志趣、專長，自由選擇學習重點。

Courses of the department focus on Chinese culture, and study Chinese literature, language and thoughts. Students can evaluate their interests, capabilities, expertise and select one of these study fields.

### 個人申請繳交資料說明

1. 最高學歷證明(必)：畢業證書/修業證明/離校證明/在學證明
2. 碩士班歷年成績單正本(必)：大學及碩士班歷年成績正本。
3. 學習研究計劃書(必)：研究計畫書。
4. 其他有利審查之資料(必)：公開發表於期刊、研討會之論文至少1篇，或未公開發表之課程報告至多3篇。  
審查方式以審查資料為主，必要時以電話或視訊方式訪談。
5. 學術著作(必)：碩士論文。
6. 自傳(必)：中文自傳（含學生自述）。
7. 語文能力說明或相關證明文件(選)：華語文能力證明TOCFL 成績。

1. Proof of highest education(required) : Graduation certificate/enrollment certificate/leaving certificate/school attendance certificate
2. Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual

\*承辦人簽章

國立暨南國際大學 886-49-2918305  
selina@ncnu.edu.tw  
2019-09-02 15:58:10

transcript(required) : Original copy of the Past years' University and Master' s program transcripts(including school ranking and percentage)

3. Study Plan and Research Proposal(required) : Research Proposal

4. Other documents that may benefit the review procedures(required) : One of published in the journal, conference paper, or up to three of unpublished course reports.  
They may arrange a telephone interview or an online video conferencing interview if necessary.  
Tel: +886-49-2910960 ext.2601

5. Academic publications(required) : Thesis

6. Autobiography(required) : Biography in Chinese (including student self-introduction).

7. Certificate or relevant documents of language proficiency(optional) : Applicants must submit the certificate of The Test of Chinese as a Foreign Language (TOCFL), or other equivalent proof of Chinese proficiency.

## 國立暨南國際大學 社會政策與社會工作學系

社會與心理學群

是否經教育部查核被列為持續列管或不通過：否

師資質量是否達「專科以上學校總量發展規模與資源條件標準」附表五所定基準：已達所定基準

年齡限制：不限 性別限制：不限

全英語授課：否

National Chi Nan University Department of Social Policy and Social Work  
Social and Psychology Group.

Birth Date Limit: No Gender Limit: No

Courses Conducted in English: No

系所代碼	聯招名額	是否單招
60414	2	-

### 系所簡介

旨在統合社會工作與社會政策領域相關實務知能與理論分析之教育培訓，以培育社會福利與社會工作人才。

Integration of social work and social policy related to the real knowledge and theoretical analysis of education and training to nurture social welfare and social work talent.

### 個人申請繳交資料說明

1. 最高學歷證明(必)：畢業證書/修業證明/離校證明/在學證明
2. 碩士班歷年成績單正本(必)：碩士班歷年成績單。
3. 學習研究計劃書(必)：建議字數以五千至一萬字為限。
4. 其他有利審查之資料(選)：如已發表之相關論述或研究報告等，但以與社會政策與社會工作相關者為限。未發表之學術論著，恕不受理。
5. 學術著作(必)：碩士論文
6. 自傳(必)：中文自傳（含學生自述）。

7. 語文能力說明或相關證明文件(選)：華語文能力證明TOCFL 成績。

1. Proof of highest education(required) : Graduation certificate/enrollment certificate/leaving certificate/school attendance certificate
2. Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual transcript(required) : Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual transcript
3. Study Plan and Research Proposal(required) : Study Plan and Research Proposal(5000-10000 words)
4. Other documents that may benefit the review procedures(optional) : Other documents that may benefit the review procedures
5. Academic publications(required) : Thesis
6. Autobiography(required) : Biography in Chinese (including student self-introduction).
7. Certificate or relevant documents of language proficiency(optional) : Applicants must submit the certificate of The Test of Chinese as a Foreign Language (TOCFL), or other equivalent proof of Chinese proficiency.

## 國立暨南國際大學 公共行政與政策學系

法政學群、管理學群

是否經教育部查核被列為持續列管或不通過：否

師資質量是否達「專科以上學校總量發展規模與資源條件標準」附表五所定基準：已達所定基準

年齡限制：不限 性別限制：不限

全英語授課：否

National Chi Nan University Department of Public Policy and Administration

Law and Politics Group. Management Group.

Birth Date Limit: No Gender Limit: No

Courses Conducted in English: No

系所代碼	聯招名額	是否單招
60413	4	-

### 系所簡介

本系旨在培養公共事務管理與政治經濟分析能力，並在結合理論、實務與問題前題下，培育參與公部門各類社會活動人材所應具備的基礎應對能力與就職力，奠定行政專才基本認知與日後實踐發展之能力。

Our objectives are to assist in the restoration of social orders and in the promotion of state capacity by reconstructing our knowledge in and of public

### 個人申請繳交資料說明

1. 最高學歷證明(必)：畢業證書/修業證明/離校證明/在學證明
2. 碩士班歷年成績單正本(必)：碩士班成績總表正本。
3. 學習研究計劃書(必)：含申請動機。

\*承辦人簽章

國立暨南國際大學 886-49-2918305  
selina@ncnu.edu.tw  
2019-09-02 15:58:10

4. 師長推薦函(必)：1份。
  5. 其他有利審查之資料(選)：如公開發表於期刊或研討會之論文等。
  6. 學術著作(必)：碩士論文。
  7. 自傳(必)：中文自傳（含照片）。
  8. 語文能力說明或相關證明文件(選)：英文能力說明或華語文能力TOCFL 成績等證明文件。
- 
1. Proof of highest education(required) : Graduation certificate/enrollment certificate/leaving certificate/school attendance certificate
  2. Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual transcript(required) : Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual transcript
  3. Study Plan and Research Proposal(required) : Study Plan in Chinese (including application motive)
  4. Recommendation letter(s) from teachers(required) : A recommendation letter from teachers
  5. Other documents that may benefit the review procedures(optional) : Academic publications (collection of works, theses, independent research result reports)  
Other documents that may benefit the review procedures
  6. Academic publications(required) : Thesis
  7. Autobiography(required) : Biography in Chinese (including student photos).
  8. Certificate or relevant documents of language proficiency(optional) : Certificate or relevant documents of English language proficiency (English proficiency test scores). Applicants must submit the certificate of The Test of Chinese as a Foreign Language (TOCFL), or other equivalent proof of Chinese proficiency.

## 國立暨南國際大學 歷史學系

文史哲學群

是否經教育部查核被列為持續列管或不通過：否

師資質量是否達「專科以上學校總量發展規模與資源條件標準」附表五所定基準：已達所定基準

年齡限制：不限 性別限制：不限

全英語授課：否

National Chi Nan University Department of History

Literature, History and Philosophy Group.

Birth Date Limit: No Gender Limit: No

※承辦人簽章

國立暨南國際大學 886-49-2918305

selina@ncnu.edu.tw

2019-09-02 15:58:10

Courses Conducted in English: No

系所代碼	聯招名額	是否單招
60402	2	-

#### 系所簡介

著重東西文明互動下，社會、經濟與文化的變遷。據此規劃出中國經濟史、社會文化史、海洋發展史、海外華人史、台灣社會文化史及世界文明史六大領域課程。

「研究所入學考試研究計畫經考試委員推薦得申請本系遼耀東教授紀念獎學金，獎學金新臺幣伍仟元至伍萬元不等，詳請參閱本系遼耀東教授紀念獎學金辦法。」

Aware of the changing in society, economic and culture under the influence between Eastern and Western civilization, we' ve planned 6 research fields includes History of Chinese Economic, History of Human Society and Culture, Maritime History, History of Overseas Chinese, History of Society and Culture in Taiwan and History of World Civilization.

The research proposal for applicant would apply Yao-Tung Lu Scholarship once the Committee recommends. The amount is up to NT. 50, 000, at least NT. 5,000. For more information, please check on the website: <http://www.his.ncnu.edu.tw>

#### 個人申請繳交資料說明

1. 最高學歷證明(必)：限史學相關科系取得碩士學位。

畢業證書/修業證明/離校證明/在學證明

2. 碩士班歷年成績單正本(必)：大學及碩士班歷年成績正本。

3. 學習研究計劃書(必)：研究計畫書。

4. 其他有利審查之資料(選)：審查方式以審查資料為主，必要時本系會以電話或視訊方式訪談。

聯絡電話：886-49-2910960分機2673

5. 學術著作(必)：碩士論文(非中文撰寫者請附中文摘要)。

6. 自傳(必)：中文自傳（含學生自述）。

7. 語文能力說明或相關證明文件(選)：華語文能力證明TOCFL 成績。

1. Proof of highest education(required) : To apply to Ph. D program, one must hold a M. A. degree in historiography or related filed.

Graduation certificate/enrollment certificate/leaving certificate/school attendance certificate

2. Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual

transcript(required) : Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual transcript

3. Study Plan and Research Proposal(required) : Research Proposal in Chinese

4. Other documents that may benefit the review procedures(optional) : Other documents that may benefit the review procedures.

The review process will be based on your application, the Admission Committee will contact you by phone or E-mail if necessary.

Tel: +886-49-2910960 #2673.

5. Academic publications(required) : M. A. thesis(Please provide a copy of abstract in Chinese if the thesis is written in other languages)

6. Autobiography(required) : Biography in Chinese (including student self-introduction).

7. Certificate or relevant documents of language proficiency(optional) : Applicants must submit the certificate of The Test of Chinese as a Foreign Language (TOCFL), or other equivalent proof of Chinese proficiency.

## 國立暨南國際大學 東南亞學系

社會與心理學群、文史哲學群

是否經教育部查核被列為持續列管或不通過：否

師資質量是否達「專科以上學校總量發展規模與資源條件標準」附表五所定基準：已達所定基準

年齡限制：不限 性別限制：不限

全英語授課：否

National Chi Nan University Graduate Institute of Southeast Asian Studies

Social and Psychology Group. Literature, History and Philosophy Group.

Birth Date Limit: No Gender Limit: No

Courses Conducted in English: No

系所代碼	聯招名額	是否單招
60404	2	-

### 系所簡介

全國唯一以社會科學跨領域學術訓練理念為核心，強化質化訓練，探索東南亞區域國家之政治、經濟、社會、文化；輔以東南亞語言訓練，培育學生在變遷劇烈的全球化時代，具備多元文化視野、跨文化溝通能力、新興領域就業競爭力，培育國際商業投資人力管理人才、東南亞企業的文化人才、文化資產管理人、政府行政人員。

The Department of Southeast Asian Studies is the only institute in Taiwan under an integrated education system including all courses for Bachelor, Master and Doctoral Degrees, providing students with widened perspective and innovative thinking. In addition to the core academic subjects, the featured curricula in foreign languages of Southeast Asia enables students to take elective courses in languages such as Vietnamese, Thai, Indonesian, Burmese and many others, thus further strengthening their competitiveness in the job market.

### 個人申請繳交資料說明

1. 最高學歷證明(必)：畢業證書/修業證明/離校證明/在學證明
2. 碩士班歷年成績單正本(必)：碩士班成績總表正本。
3. 學習研究計劃書(必)：研究計畫
4. 師長推薦函(必)：1份。
5. 其他有利審查之資料(選)：有利審查之相關資料。
6. 學術著作(必)：碩士論文。

\*承辦人簽章

國立暨南國際大學 886-49-2918305

selina@ncnu.edu.tw

2019-09-02 15:58:10

7. 自傳(必)：中文自傳（含學生自述）。
8. 語文能力說明或相關證明文件(選)：華語文能力證明TOCFL 成績。
1. Proof of highest education(required)：Graduation certificate/enrollment certificate/leaving certificate/school attendance certificate
2. Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual transcript(required)：Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual transcript
3. Study Plan and Research Proposal(required)：Study Plan and Research Proposal
4. Recommendation letter(s) from teachers(required)：A recommendation letter from teachers
5. Other documents that may benefit the review procedures(optional)：Other documents that may benefit the review procedures
6. Academic publications(required)：Master' s thesis
7. Autobiography(required)：Biography in Chinese (including student self-introduction).
8. Certificate or relevant documents of language proficiency(optional)：Applicants must submit the certificate of The Test of Chinese as a Foreign Language (TOCFL), or other equivalent proof of Chinese proficiency.

## 國立暨南國際大學 新興產業策略與發展博士學位學程觀光創新組

管理學群

是否經教育部查核被列為持續列管或不通過：否

師資質量是否達「專科以上學校總量發展規模與資源條件標準」附表五所定基準：已達所定基準

年齡限制：不限 性別限制：不限

全英語授課：否

National Chi Nan University Division of Tourism Innovation, The Ph.D. Program in Strategy and Development of Emerging Industries Management Group.

Birth Date Limit: No Gender Limit: No

Courses Conducted in English: No

系所代碼	聯招名額	是否單招
60415	2	-

### 系所簡介

本所分為新興產業組及觀光創新組。本學程以「培養新興產業策略與發展高階人才」為宗旨，配合我國新興產業發展政策，培育優秀高階管理人才；提供企業現職人員進修管道，強化創新能力；提升學生學術研究及產學合作能量。

Our program was divided into the Division of Emerging Industries and Division of Tourism Innovation; this is based on the background and needs of the students and according to the design of the curriculum and teaching methods. This course is in line with the national

\*承辦人簽章

國立暨南國際大學 886-49-2918305  
selina@ncnu.edu.tw  
2019-09-02 15:58:10



industrial development needs and policies to cultivate a macroscopic field of vision and deep theoretical foundation. After graduating, one can quickly put the principles learned into the industry or workplace and emerge as a high-end professional manager in industry and enterprises. Students wishing to explore the R & D of Cultural Creative and Tourism can choose the Division of Tourism Innovation.

#### 個人申請繳交資料說明

1. 最高學歷證明(必)：畢業證書/修業證明/離校證明/在學證明
  2. 碩士班歷年成績單正本(必)：大學及碩士班歷年成績單正本。
  3. 學習研究計劃書(必)：研究計畫書。
  4. 其他有利審查之資料(選)：有利審查之相關資料。  
必要時得以電話或網路視訊面談。
  5. 學術著作(必)：碩士論文。
  6. 自傳(必)：中文履歷自傳(含申請原因與動機)
  7. 語文能力說明或相關證明文件(選)：英文能力說明或華語文能力TOCFL 成績等證明文件。
1. Proof of highest education(required)：Graduation certificate/enrollment certificate/leaving certificate/school attendance certificate
  2. Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual transcript(required)：Original copy of the Past years' university and Master's transcripts
  3. Study Plan and Research Proposal(required)：Study Plan and Research Proposal
  4. Other documents that may benefit the review procedures(optional)：Other documents that may benefit the review procedures.  
May arrange a telephone interview or an online video conferencing interview if necessary.
  5. Academic publications(required)：Master's thesis
  6. Autobiography(required)：Biography in Chinese (including application motive)
  7. Certificate or relevant documents of language proficiency(optional)：Certificate or relevant documents of English language proficiency (English proficiency test scores). Applicants must submit the certificate of The Test of Chinese as a Foreign Language (TOCFL), or other equivalent proof of Chinese proficiency.

### 國立暨南國際大學 新興產業策略與發展博士學位學程新興產業組

管理學群

是否經教育部查核被列為持續列管或不通過：否

師資質量是否達「專科以上學校總量發展規模與資源條件標準」附表五所定基準：已達所定基準

年齡限制：不限 性別限制：不限

全英語授課：否

National Chi Nan University Division of Emerging Industries, The Ph.D. Program in Strategy and Development of Emerging Industries

※承辦人簽章

國立暨南國際大學 886-49-2918305

selina@ncnu.edu.tw

2019-09-02 15:58:10

page 9 of 20

確認碼：11773f986c9c1fa210782784322b8170

Management Group.

Birth Date Limit: No Gender Limit: No

Courses Conducted in English: No

系所代碼	聯招名額	是否單招
60416	2	-

#### 系所簡介

本所分為新興產業組及觀光創新組。本所分為新興產業組及觀光創新組。本學程以「培養新興產業策略與發展高階人才」為宗旨，配合我國新興產業發展政策，培育優秀高階管理人才；提供企業現職人員進修管道，強化創新能力；提升學生學術研究及產學合作能量。

Our program was divided into the Division of Emerging Industries and Division of Tourism Innovation; this is based on the background and needs of the students and according to the design of the curriculum and teaching methods. This course is in line with the national industrial development needs and policies to cultivate a macroscopic field of vision and deep theoretical foundation. After graduating, one can quickly put the principles learned into the industry or workplace and emerge as a high-end professional manager in industry and enterprises. Students who wish to pursue their studies in the traditional academic format may apply for the Division of Emerging Industries of the program.

#### 個人申請繳交資料說明

1. 最高學歷證明(必)：畢業證書/修業證明/離校證明/在學證明
  2. 碩士班歷年成績單正本(必)：大學及碩士班歷年成績單正本。
  3. 學習研究計劃書(必)：研究計畫
  4. 其他有利審查之資料(選)：有利審查之相關資料。  
必要時，本系會以電話或視訊方式訪談。
  5. 學術著作(必)：碩士論文。
  6. 自傳(必)：中文履歷自傳(含申請原因與動機)。
  7. 語文能力說明或相關證明文件(選)：英文能力說明或華語文能力TOCFL 成績等證明文件。
1. Proof of highest education(required) : Graduation certificate/enrollment certificate/leaving certificate/school attendance certificate
  2. Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual transcript(required) : Original copy of the Past years' university and Master's transcripts
  3. Study Plan and Research Proposal(required) : Study Plan and Research Proposal
  4. Other documents that may benefit the review procedures(optional) : Other documents that may benefit the review procedures.
- May arrange a telephone interview or an online video conferencing interview if necessary.

※承辦人簽章

國立暨南國際大學 886-49-2918305  
selina@ncnu.edu.tw  
2019-09-02 15:58:10

5. Academic publications(required) : Master's thesis
6. Autobiography(required) : Biography in Chinese(including application motive).
7. Certificate or relevant documents of language proficiency(optional) : Certificate or relevant documents of English language proficiency (English proficiency test scores). Applicants must submit the certificate of The Test of Chinese as a Foreign Language (TOCFL), or other equivalent proof of Chinese proficiency.

## 國立暨南國際大學 國際文教與比較教育學系

教育學群

是否經教育部查核被列為持續列管或不通過：否

師資質量是否達「專科以上學校總量發展規模與資源條件標準」附表五所定基準：已達所定基準

年齡限制：不限 性別限制：不限

全英語授課：否

National Chi Nan University Department of International and Comparative Education Education Group.

Birth Date Limit: No Gender Limit: No

Courses Conducted in English: No

系所代碼	聯招名額	是否單招
60411	2	-

### 系所簡介

本系旨在培育國際文教人才，課程著重外語學習(英、法、德、西、日)，外國文化與教育政策的瞭解，跨文化數位媒體能力。

This department aims to nurture international cultural and educational talents. The courses focus on foreign language learning (English, French, German, Spanish, Japanese), foreign culture and educational policy, cross-cultural competency and digital media technique.

### 個人申請繳交資料說明

1. 最高學歷證明(必)：畢業證書/修業證明/離校證明/在學證明)等
2. 碩士班歷年成績單正本(必)：碩士班歷年成績單。
3. 學習研究計劃書(必)：研究計畫
4. 其他有利審查之資料(選)：有利審查之相關資料。
5. 學術著作(必)：碩士論文。
6. 自傳(必)：中文自傳 (含學生自述)。
7. 語文能力說明或相關證明文件(選)：華語文能力證明TOCFL 成績。

1. Proof of highest education(required) : Graduation certificate/enrollment certificate/leaving certificate/school attendance certificate
2. Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual transcript(required) : Original copy of the annual transcript of the Master' s program
3. Study Plan and Research Proposal(required) : Study plan and research proposal
4. Other documents that may benefit the review procedures(optional) : Other documents that may benefit the review procedures
5. Academic publications(required) : Thesis
6. Autobiography(required) : Biography in Chinese (including student self-introduction).
7. Certificate or relevant documents of language proficiency(optional) : Applicants must submit the certificate of The Test of Chinese as a Foreign Language (TOCFL), or other equivalent proof of Chinese proficiency.

## 國立暨南國際大學 教育政策與行政學系

教育學群

是否經教育部查核被列為持續列管或不通過：否

師資質量是否達「專科以上學校總量發展規模與資源條件標準」附表五所定基準：已達所定基準

年齡限制：不限 性別限制：不限

全英語授課：否

National Chi Nan University Department of Educational Policy and Administration  
Education Group.

Birth Date Limit: No Gender Limit: No

Courses Conducted in English: No

系所代碼	聯招名額	是否單招
60403	5	-

### 系所簡介

旨在結合教育政策與行政領域專業理論與實務方面之系統化培育課程，培養具有行政專業素養、創新能力和卓越行政能力之教育管理及領導人才。

Combining the theory and practice of educational policy and administration, we can cultivate educational management and leadership talents with administrative professional accomplishment, innovation ability and superior administrative ability.

### 個人申請繳交資料說明

1. 最高學歷證明(必)：畢業證書/修業證明/離校證明/在學證明
2. 碩士班歷年成績單正本(必)：碩士班成績總表正本。
3. 學習研究計劃書(必)：研究計畫。
4. 師長推薦函(必)：1份。
5. 其他有利審查之資料(選)：如公開發表於期刊或研討會之論文等。
6. 學術著作(必)：碩士論文。

\*承辦人簽章

國立暨南國際大學 886-49-2918305  
selina@ncnu.edu.tw  
2019-09-02 15:58:10

7. 自傳(必)：中文自傳（含學生自述）。

8. 語文能力說明或相關證明文件(選)：華語文能力證明TOCFL 成績。

1. Proof of highest education(required)：Graduation certificate/enrollment certificate/leaving certificate/school attendance certificate

2. Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual transcript(required)：Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual transcript

3. Study Plan and Research Proposal(required)：Study Plan and Research Proposal

4. Recommendation letter(s) from teachers(required)：A recommendation letter from teachers

5. Other documents that may benefit the review procedures(optional)：Academic publications (collection of works, theses, independent research result reports)

6. Academic publications(required)：Master thesis

7. Autobiography(required)：Biography in Chinese (including student self-introduction).

8. Certificate or relevant documents of language proficiency(optional)：Applicants must submit the certificate of The Test of Chinese as a Foreign Language (TOCFL), or other equivalent proof of Chinese proficiency.

## 國立暨南國際大學 諮商心理與人力資源發展學系輔導與諮商博士班

社會與心理學群

是否經教育部查核被列為持續列管或不通過：否

師資質量是否達「專科以上學校總量發展規模與資源條件標準」附表五所定基準：已達所定基準

年齡限制：不限 性別限制：不限

全英語授課：否

National Chi Nan University Doctoral Program of Guidance and Counseling, Department of Counseling Psychology and Human Resource Development  
Social and Psychology Group.

Birth Date Limit: No Gender Limit: No

Courses Conducted in English: No

系所代碼	聯招名額	是否單招
60405	1	-

### 系所簡介

本組主要以培育諮商心理之專業人才為主，課程設計包含理論、實務與操作，期能提升本組學生諮商心理專業能力。

"1. Cultivating talents in counseling psychology

2. Focusing on practical and theoretical links, implementing knowledge-action integration

※承辦人簽章

國立暨南國際大學 886-49-2918305

selina@ncnu.edu.tw

2019-09-02 15:58:10

3. Participating in several government projects to grasp the social tendencies and the trends of the times"

### 個人申請繳交資料說明

1. 最高學歷證明(必)：畢業證書/修業證明/離校證明/在學證明
  2. 碩士班歷年成績單正本(必)：大學及碩士班歷年成績單正本。
  3. 學習研究計劃書(必)：研究計畫。
  
  4. 其他有利審查之資料(選)：有利審查之相關資料。  
非本科系畢業之僑生，依本系輔導與諮商博士班修業規則，應補修相關學分。
  5. 學術著作(必)：碩士論文。
  
  6. 自傳(必)：中文自傳（含學生自述）。
  
  7. 語文能力說明或相關證明文件(選)：英文能力說明或華語文能力TOCFL 成績等證明文件。非英語系國家學生TOEFL電腦成績213分(筆試成績550分)以上，或通過全民英檢中高級以上之成績證明；英語系國家學生免附TOEFL成績。
1. Proof of highest education(required)：Graduation certificate/enrollment certificate/leaving certificate/school attendance certificate
  2. Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual transcript(required)：Original copy of the Past years' university transcripts  
Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual transcript
  3. Study Plan and Research Proposal(required)：Study Plan and Research Proposal
  4. Other documents that may benefit the review procedures(optional)：Other documents that may benefit the review procedures
  5. Academic publications(required)：Master's thesis
  6. Autobiography(required)：Biography in Chinese (including student self-introduction).
  
  7. Certificate or relevant documents of language proficiency(optional)：Certificate or relevant documents of English language proficiency (English proficiency test scores). TOFEL scores must be submitted for applicants from non-English speaking countries. Applicants must submit the certificate of The Test of Chinese as a Foreign Language (TOCFL), or other equivalent proof of Chinese proficiency.

## 國立暨南國際大學 資訊工程學系

資訊學群

是否經教育部查核被列為持續列管或不通過：否

師資質量是否達「專科以上學校總量發展規模與資源條件標準」附表五所定基準：已達所定基準

年齡限制：不限 性別限制：不限

\*承辦人簽章

國立暨南國際大學 886-49-2918305  
selina@ncnu.edu.tw  
2019-09-02 15:58:10

全英語授課：否

National Chi Nan University Department of Computer Science and Information Engineering  
Information Group.

Birth Date Limit: No Gender Limit: No

Courses Conducted in English: No

系所代碼	聯招名額	是否單招
60406	1	-

#### 系所簡介

本系對資訊科技之理論及應用均相當重視，歡迎有志成為未來科技尖兵，培養資訊、通訊及音樂科技專長者，加入我們的行列。

Our mission is to contribute the information industry by strengthening fundamental education in computer science and information engineering, fostering students' software and firmware implementation abilities, and helping students to realize their creative potentials via information technology. If you're interested in it, welcome to CSIE.

#### 個人申請繳交資料說明

1. 最高學歷證明(必)：畢業證書/修業證明/離校證明/在學證明
2. 碩士班歷年成績單正本(必)：大學及碩士班歷年成績總表(含名次)正本。
3. 學習研究計劃書(必)：研究計畫。
4. 師長推薦函(必)：1份。
5. 其他有利審查之資料(選)：有利審查之相關資料。
6. 學術著作(必)：碩士論文。
7. 自傳(必)：中文自傳（含學生自述）1000字內。
8. 語文能力說明或相關證明文件(選)：英文能力說明或華語文能力證明TOCFL 成績。非英語系國家學生請繳交TOEFL成績。

1. Proof of highest education(required)：Biography in Chinese (including student self-introduction/education background/application motive/future plans/photos)
2. Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual

\*承辦人簽章

國立暨南國際大學 886-49-2918305  
selina@ncnu.edu.tw  
2019-09-02 15:58:10

transcript(required) : Original copy of the Past years' university's and Master' s program annual transcripts (including school ranking)

3. Study Plan and Research Proposal(required) : Study Plan and Research Proposal

4. Recommendation letter(s) from teachers(required) : A recommendation letter from teachers

5. Other documents that may benefit the review procedures(optional) : Other documents that may benefit the review procedures

6. Academic publications(required) : Master's thesis

7. Autobiography(required) : Biref Biography in 1000 words (including student self-introduction).

8. Certificate or relevant documents of language proficiency(optional) : Applicants must submit the certificate of The Test of Chinese as a Foreign Language (TOCFL), or other equivalent proof of Chinese proficiency. TOFEL scores must be submitted for applicants from non-English speaking countries.

## 國立暨南國際大學 土木工程學系

工程學群

是否經教育部查核被列為持續列管或不通過：否

師資質量是否達「專科以上學校總量發展規模與資源條件標準」附表五所定基準：已達所定基準

年齡限制：不限 性別限制：不限

全英語授課：否

National Chi Nan University Department of Civil Engineering  
Engineering Group.

Birth Date Limit: No Gender Limit: No

Courses Conducted in English: No

系所代碼	聯招名額	是否單招
60407	1	-

### 系所簡介

以土木工程及環境規劃管理為教學研究重點，同時致力於培養具理論及實務之土木工程、規劃與管理之人才。歡迎對土木工程、規劃與管理有興趣的同學加入。

Emphasis of teaching and research at NCNU CE is anchored on civil engineering as well as environmental planning and management. The department is devoted in developing future civil engineering professionals for planning, design, and administration with sound theoretical and practical backgrounds. Students who are interested in planning, design, and administration of civil engineering are highly welcomed to join us.

### 個人申請繳交資料說明

1. 最高學歷證明(必)：畢業證書/修業證明/離校證明/在學證明
2. 碩士班歷年成績單正本(必)：大學、碩士班歷年成績單正本。
3. 學習研究計劃書(必)：研究計畫。
4. 其他有利審查之資料(選)：有利審查之相關資料。

\*承辦人簽章

國立暨南國際大學 886-49-2918305  
selina@ncnu.edu.tw  
2019-09-02 15:58:10



5. 自傳(必)：中文自傳（含學生自述）。
6. 語文能力說明或相關證明文件(選)：華語文能力證明TOCFL 成績。
1. Proof of highest education(required)：Graduation certificate/enrollment certificate/leaving certificate/school attendance certificate
2. Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual transcript(required)：Original copy of the Past years' university transcripts.  
original copy of the past years' Master's program transcripts annual transcript.
3. Study Plan and Research Proposal(required)：Study Plan and Research Proposal
4. Other documents that may benefit the review procedures(optional)：Other documents that may benefit the review procedures
5. Autobiography(required)：Biography in Chinese (including student self-introduction).
6. Certificate or relevant documents of language proficiency(optional)：Applicants must submit the certificate of The Test of Chinese as a Foreign Language (TOCFL), or other equivalent proof of Chinese proficiency.

## 國立暨南國際大學 電機工程學系

工程學群、資訊學群

是否經教育部查核被列為持續列管或不通過：否

師資質量是否達「專科以上學校總量發展規模與資源條件標準」附表五所定基準：已達所定基準

年齡限制：不限 性別限制：不限

全英語授課：否

National Chi Nan University Department of Electrical Engineering

Engineering Group. Information Group.

Birth Date Limit: No Gender Limit: No

Courses Conducted in English: No

系所代碼	聯招名額	是否單招
60408	2	-

### 系所簡介

一、以電子、系統、通訊三大領域為教學研究方向，同時致力於培養積體電路製造、IC設計、IC測試、通訊、控制、資訊、光電、微機電、生物晶片等電子科技研發人力，進而提升本產業之研發能量。

二、本系成績優異學生可修讀五年一貫碩士學位。

三、視覺障礙或辨色力異常、肢體障礙、精神障礙者，宜慎重考慮選填。

※承辦人簽章

國立暨南國際大學 886-49-2918305

selina@ncnu.edu.tw

2019-09-02 15:58:10

Teaching and research in the Department focus on three fields: electronics, systems and communication engineering. The Department is actively engaged in academic research and activities, so all of our students benefit from a solid training and gain access to cutting-edge scientific and technological knowledge in the aspects of IC manufacturing, design and testing, communication, control, information science, optoelectronics, MEMS and bio-chips. For applicants with visual impairment or color-blindness、applicants with physical disabilities and applicants with mental disorders.

#### 個人申請繳交資料說明

1. 最高學歷證明(必)：畢業證書/修業證明/離校證明/在學證明

2. 碩士班歷年成績單正本(必)：成績總表(含名次)正本。

3. 學習研究計劃書(必)：研究計畫。

4. 師長推薦函(必)：1份。

5. 其他有利審查之資料(選)：有利審查之相關資料。

聯絡電話：886-49-2910960分機4102；傳真電話：886-49-2917810。

6. 學術著作(必)：碩士論文。

7. 自傳(必)：中文自傳（含學生自述）。

8. 語文能力說明或相關證明文件(選)：非英語系國家學生應繳TOEFL成績。

英文能力說明或華語文能力TOCFL 成績等證明文件。

1. Proof of highest education(required)：Graduation certificate/enrollment certificate/leaving certificate/school attendance certificate

2. Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual transcript(required)：original copy of the past years' Master's program transcripts annual transcript (including school ranking and percentage)

3. Study Plan and Research Proposal(required)：Study Plan and Research Proposal

4. Recommendation letter(s) from teachers(required)：A recommendation letter from teachers

5. Other documents that may benefit the review procedures(optional)：Other documents that may benefit the review procedures

TEL: +886-492910960 ext. 4102

6. Academic publications(required)：Master thesis

7. Autobiography(required)：Biography in Chinese (including student self-introduction).

8. Certificate or relevant documents of language proficiency(optional)：TOFEL scores must be submitted for applicants from non-English speaking countries.

Certificate or relevant documents of English language proficiency (English proficiency test scores). Applicants must submit the certificate of The Test of Chinese as a Foreign Language (TOCFL), or other equivalent proof of Chinese proficiency.

## 國立暨南國際大學 應用化學系

數理化學群

是否經教育部查核被列為持續列管或不通過：否

師資質量是否達「專科以上學校總量發展規模與資源條件標準」附表五所定基準：已達所定基準

年齡限制：不限 性別限制：不限

全英語授課：否

National Chi Nan University Department of Applied Chemistry

Mathematics, Physics and Chemistry Group.

Birth Date Limit: No Gender Limit: No

Courses Conducted in English: No

系所代碼	聯招名額	是否單招
60409	2	-

### 系所簡介

本系的設立以培育應用化學人才為目標外，並計畫整合台灣中部地區生醫科技及材料分析之教育與研究資源，發展具創造性的前瞻研究，突破傳統教學下理論與實務的藩籬。藉由培育各地學子使其成為優良的專業人才，繼而帶動台灣學術研究的國際化。

- 1.辨色力異常，影響實驗判斷者，及四肢嚴重障礙，影響實驗操作者，選填應用化學系宜審慎考慮。
- 2.餘依一般限制。

1. Department of Applied Chemistry is committed to education of chemistry, academic researches and the preparation of students for industrial needs. This department focuses on three areas: biomedical, materials and analytical chemistry.

2. There are lots of courses in Department of Applied Chemistry is about experimental operation and interpretation, so we don't suggest applicants who have color-blindness or physical disabilities .

3.To see more enrollment regulations, please check them in the brochure.

### 個人申請繳交資料說明

1. 最高學歷證明(必)：畢業證書/修業證明/離校證明/在學證明
2. 碩士班歷年成績單正本(必)：大學、碩士班成績總表影本。
3. 學習研究計劃書(必)：研究計畫。
4. 師長推薦函(必)：介紹信2封(含指導教授1封)。
5. 其他有利審查之資料(選)：有利審查之相關資料。

6. 學術著作(必)：碩士論文。

7. 自傳(必)：中文自傳（含學生自述）。

8. 語文能力說明或相關證明文件(選)：華語文能力證明TOCFL 成績。

1. Proof of highest education(required) : Graduation certificate/enrollment certificate/leaving certificate/school attendance certificate

2. Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual transcript(required) : Official copy of undergraduate and master-degree transcripts.

3. Study Plan and Research Proposal(required) : Study Plan and Research Proposal

4. Recommendation letter(s) from teachers(required) : Two recommendation letters.

5. Other documents that may benefit the review procedures(optional) : Other documents that may benefit the review procedures

6. Academic publications(required) : Thesis

7. Autobiography(required) : Biography in Chinese (including student self-introduction).

8. Certificate or relevant documents of language proficiency(optional) : Applicants must submit the certificate of The Test of Chinese as a Foreign Language (TOCFL), or other equivalent proof of Chinese proficiency.